



ສາທາລະນະລັດ ປະຊາທິປະໄຕ ປະຊາຊົນລາວ  
ສັນຕິພາບ ເອກະລາດ ປະຊາທິປະໄຕ ເອກະພາບ ວັດທະນະຖາວອນ

ກະຊວງການເງິນ

ເລກທີ 0477 /ກງ  
ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ, ວັນທີ 13 ກຸມພາ 2019

ຄໍາແນະນຳ  
ກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ  
ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍ ການຈັດຊື້-ຈັດຈ້າງດ້ວຍທຶນຂອງລັດ

- ອີງຕາມ ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍ ການຈັດຊື້-ຈັດຈ້າງດ້ວຍທຶນຂອງລັດ ສະບັບເລກທີ 30/ສພຊ, ລົງວັນທີ 2 ພະຈິກ 2017;
- ອີງຕາມ ດໍາລັດວ່າດ້ວຍ ການຈັດຕັ້ງ ແລະ ການເຄື່ອນໄຫວຂອງກະຊວງການເງິນ ສະບັບເລກທີ 144/ນຍ, ລົງວັນທີ 8 ພຶດສະພາ 2017.

**ຮອງນາຍົກລັດຖະມົນຕີ, ລັດຖະມົນຕີກະຊວງການເງິນ ອອກຄໍາແນະນຳ:**

I. ຈຸດປະສົງ

ຄໍາແນະນຳສະບັບນີ້ ຜັນຂະຫຍາຍ ແລະ ແນະນຳການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ເນື້ອໃນບາງມາດຕາຂອງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍ ການຈັດຊື້-ຈັດຈ້າງດ້ວຍທຶນຂອງລັດ ສະບັບເລກທີ 30/ສພຊ, ລົງວັນທີ 2 ພະຈິກ 2017 ເປັນຕົ້ນ ຂອບເຂດການນຳໃຊ້ ກົດໝາຍ, ການສ້າງແຜນການຈັດຊື້-ຈັດຈ້າງ, ວົງເງິນການປະມຸນ ແລະ ໄລຍະເວລາການປະກາດການປະມຸນ ຫຼື ການຈັດ ຈ້າງທີ່ປຶກສາ, ຂັ້ນຕອນ ແລະ ວິທີການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ໃນແຕ່ລະຮູບແບບການຈັດຊື້-ຈັດຈ້າງ, ຄະນະກຳມະການປະມຸນ , ການປະເມີນການປະມຸນ, ການຄ້າປະກັນການຈັດຊື້-ຈັດຈ້າງ ແລະ ເນື້ອໃນອື່ນ ຂອງກົດໝາຍດັ່ງກ່າວ ໃຫ້ມີຄວາມ ລະອຽດ ແລະ ຈະແຈ້ງຂຶ້ນຕື່ມ ແນໃສ່ເຮັດໃຫ້ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍໃຫ້ຖືກຕ້ອງ, ມີປະສິດທິພາບ, ມີປະສິດທິ ຜົນ ແລະ ມີຄວາມເປັນເອກະພາບໃນຂອບເຂດທົ່ວປະເທດ.

II. ແນະນຳການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດເນື້ອໃນບາງມາດຕາຂອງກົດໝາຍ

1. ມາດຕາ 6 ຂອບເຂດການນຳໃຊ້ກົດໝາຍ ວັກ 2 ກົດໝາຍສະບັບນີ້ ບໍ່ນຳໃຊ້ໃນການຈັດຊື້-ຈັດຈ້າງ ທີ່ພົວພັນໂດຍ ກົງກັບຄວາມໝັ້ນຄົງ ແລະ ຄວາມປອດໄພຂອງຊາດ. ສຳລັບການຈັດຊື້ ສິນຄ້າ, ວັດຖຸປະກອນ ແລະ ພາຫະນະ ທີ່ຮັບ ໃຊ້ວຽກບໍລິຫານປົກກະຕິ, ວຽກກໍ່ສ້າງ, ສ້ອມແປງອາຄານ, ສຳນັກງານ, ຫ້ອງການ, ເຮືອນພັກ, ໂຮງຮຽນ ແລະ ໂຮງໝໍ ທີ່ຂຶ້ນກັບຂະແໜງການປ້ອງກັນຊາດ ແລະ ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບນັ້ນ ຕ້ອງປະຕິບັດຕາມກົດໝາຍວ່າດ້ວຍ ການຈັດຊື້- ຈັດຈ້າງດ້ວຍທຶນຂອງລັດ ສະບັບເລກທີ 30/ສພຊ, ລົງວັນທີ 2 ພະຈິກ 2017 ແລະ ຄໍາແນະນຳສະບັບນີ້ຢ່າງເຂັ້ມງວດ.
2. ມາດຕາ 7 ການຮ່ວມມືສາກົນ ແມ່ນການສົ່ງເສີມ ການພົວພັນຮ່ວມມືກັບ ຕ່າງປະເທດ, ພາກພື້ນ ແລະ ສາກົນ ກ່ຽວກັບວຽກງານຈັດຊື້-ຈັດຈ້າງດ້ວຍທຶນຂອງລັດ ດ້ວຍການແລກປ່ຽນບົດຮຽນ, ຂໍ້ມູນ ຂ່າວສານ, ເຕັກໂນໂລຊີ, ການ

ຝຶກອົບຮົມ, ການຍົກລະດັບທາງດ້ານວິຊາການ, ປະຕິບັດ ສົນທິສັນຍາ ແລະ ສັນຍາສາກົນ ທີ່ ສປປ ລາວ ເປັນພາຄີ. ໃນ ກໍລະນີ ການປະຕິບັດ ສົນທິສັນຍາ ແລະ ສັນຍາສາກົນ, ສັນຍາລະຫວ່າງລັດຖະບານ ແລະ ຜູ້ໃຫ້ທຶນ ຫຼື ຕົວແທນອົງການ ຜູ້ໃຫ້ທຶນໃດໜຶ່ງ ທີ່ໄດ້ກຳນົດລະບຽບການຈັດຊື້-ຈັດຈ້າງສະເພາະນັ້ນ ໃຫ້ປະຕິບັດຕາມລະບຽບການດັ່ງກ່າວ. ໃນກໍລະນີ ສົນທິສັນຍາ ແລະ ສັນຍາສາກົນໃດໜຶ່ງທີ່ ສປປ ລາວ ເປັນພາຄີ ຫາກບໍ່ໄດ້ກຳນົດລະບຽບການຈັດຊື້-ຈັດຈ້າງສະເພາະ ໃຫ້ ປະຕິບັດຕາມກົດໝາຍ ແລະ ຄຳແນະນຳ ກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍສະບັບນີ້.

3. ມາດຕາ 17 ວົງເງິນໃນການປະມຸນ ແມ່ນ ມູນຄ່າຄາດຄະເນແຕ່ລະຮູບແບບການຈັດຊື້ ລວມທັງ ຄ່າພາສີ, ອາກອນ ແລະ ຄ່າທຳນຽມຕ່າງໆ ມີ ດັ່ງນີ້:

3.1. ວົງເງິນໃນການປະມຸນ ແລະ ການຈັດຈ້າງທີ່ປຶກສາ

ລຳດັບ	ຮູບແບບການຈັດຊື້ດ້ວຍທຶນຂອງລັດ	ວົງເງິນ (ກີບ)
I.	ການກໍ່ສ້າງ ແລະ/ຫຼື ການສ້ອມແປງ ແລະ ການບໍລິການວຽກງານ	
1	ການປະມຸນເປີດກວ້າງ	ເທົ່າກັບ ຫຼື ຫຼາຍກວ່າ ຫ້າຮ້ອຍລ້ານກີບຂຶ້ນໄປ
2	ການປະມຸນວົງແຄບ	ຕາມເງື່ອນໄຂທີ່ໄດ້ກຳນົດໄວ້ໃນຂໍ້ 4.2.2 ຂອງຄຳແນະນຳ ສະບັບນີ້
3	ການປະມຸນດ້ວຍການສົມທຽບລາຄາ	ໜ້ອຍກວ່າຫ້າຮ້ອຍລ້ານກີບລົງມາ
4	ການຈັດຊື້ໂດຍກົງ	ເທົ່າກັບ ຫຼື ໜ້ອຍກວ່າຫ້າລ້ານກີບລົງມາທີ່ນຳໃຊ້ສະເພາະວຽກ ບໍລິຫານປົກກະຕິປະຈຳວັນ ຫຼື ວົງເງິນຕາມເງື່ອນໄຂທີ່ກຳນົດໄວ້ ໃນຂໍ້ 4.2.4 ຂອງຄຳແນະນຳສະບັບນີ້
II.	ການສະໜອງສິນຄ້າ ແລະ/ຫຼື ການບໍລິການວຽກງານ	
1	ການປະມຸນເປີດກວ້າງ	ເທົ່າກັບ ຫຼື ຫຼາຍກວ່າສອງຮ້ອຍລ້ານກີບຂຶ້ນໄປ
2	ການປະມຸນວົງແຄບ	ຕາມເງື່ອນໄຂທີ່ໄດ້ກຳນົດທີ່ໄດ້ກຳນົດໄວ້ໃນຂໍ້ 4.2.2 ຂອງຄຳ ແນະນຳສະບັບນີ້
3	ການປະມຸນດ້ວຍການສົມທຽບລາຄາ	ໜ້ອຍກວ່າສອງຮ້ອຍລ້ານກີບລົງມາ
4	ການຈັດຊື້ໂດຍກົງ	ເທົ່າກັບ ຫຼື ໜ້ອຍກວ່າຫ້າລ້ານກີບລົງມາທີ່ນຳໃຊ້ສະເພາະວຽກ ບໍລິຫານປົກກະຕິປະຈຳວັນ ຫຼື ຕາມເງື່ອນໄຂທີ່ກຳນົດໄວ້ໃນ ຂໍ້ 2.2.4 ຂອງຄຳແນະນຳສະບັບນີ້
III.	ການບໍລິການທີ່ປຶກສາ	
1	ການຈັດຈ້າງທັງຄຸນນະພາບ ແລະ ລາຄາ	ເທົ່າກັບ ຫຼື ຫຼາຍກວ່າໜຶ່ງຕື້ກີບຂຶ້ນໄປ
2	ການຈັດຈ້າງສະເພາະຄຸນນະພາບການ	ໜ້ອຍກວ່າໜຶ່ງຕື້ກີບລົງມາ

3.2. ການທົບທວນວົງເງິນໃນການປະມຸນທົບທວນວົງເງິນໃນການປະມຸນ ແມ່ນຄຳເນີນໃນ ທຸກໆ 2 ປີ ໂດຍ ກະຊວງການເງິນ. ໃນກໍລະນີ ດັດສະນີສິນຄ້າ ຫາກເພີ່ມຂຶ້ນຫຼາຍກວ່າ ຊາວຫ້າສ່ວຍຮ້ອຍ (25%) ທຽບໃສ່ປີຜ່ານມາ ກະຊວງການເງິນ ອາດຈະໄດ້ດັດແກ້ວົງເງິນໃນການປະມຸນ ເພື່ອໃຫ້ສອດຄ່ອງກັບສະພາບການຂະຫຍາຍຕົວຂອງເສດ ຖະກິດ-ສັງຄົມ ໃນແຕ່ລະໄລຍະ.